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Az ember alapvető élet-
minőségének biztosítását, 
a lecsúszott, elesett em-
bertársak védelmét egy jól 
működő közösség fontos-
nak tartja és biztosítja. El-
vileg ugyanez vonatkozik 
kedvtelésből tartott házi-
állatainkra is, akik velünk 
ellentétben csak nagyon 
ritkán saját szerencséjük 
kovácsai. Szomorúsággal, 
aggodalommal töltött el a 
hír, az Assisi Szent Ferenc 
Állatmenhely Alapítvány 
(25 év után) felhagyott a 
gyepmesteri tevékenység-
gel, hivatkozva a szakmai 
hatóságok, jogi szervek 
számukra kedvezőtlen 
intézkedéseire, azok ne-
gatív következményeire. 
Az új szerződés azóta 
megszületett, 2024. január 
elsejétől a Meggyeserdei 
Menedék Alapítvány látja 
el a helyi ebrendészettel, 
állategészségüggyel össze-
függő szolgáltatásokat. Ők 
minden nap 13 és 15 óra 
között fogadnak devecseri 
telephelyükön ügyfeleket 
és a 70/2205600-as szá-
mon hívhatók. Azonban 
ne feledjük, a tapolcai ál-
latmenhely nem szűnik 
meg, továbbra is a lakosság 
rendelkezésére áll. Köl-
tözés, haláleset, betegség 
esetén, az állatok elhelye-
zésében, illetve a jólétük 
biztosítása érdekében, az 
elesett, segítségre szoruló 
állatok érdekében” végzik 
munkájukat a jövőben is- 
írják internetes oldalukon. 
/Töreky László/
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JEGYZETVidám évvégi mártózás

A szilveszteri Malom-tó úszás mit sem veszített népszerűségéből az elmúlt évek alatt. Történetében 13. alkalom-
mal rendezték meg és pontosan 281 vállalkozó kedvű helyi és vendég jelmezes „malomtóúszó” gondolta úgy, 
hogy érdemes a 2023-as év utolsó napját ezzel a vidám programmal megspékelnie. A szervezés és a hangulat pe-
dig rendben volt. A korábbi évekhez hasonlóan ezúttal is Schirilla György, a nemzet rozmárja, az egészséges élet-
mód hazai nagykövete méltatta Tapolca talán legvidámabb tömegrendezvényét, buzdított a mártózásra és hívta 
fel a figyelmet a sportos életvitel fontosságára. Idén is jutalmazták a legötletesebb jelmezeket, a legfiatalabb és 
legidősebb nevezőket. A legfiatalabb Malom-tó úszó a 8 éves Gyarmathy Bizei Bálint , a legfiatalabb leány Boldi-
zsár Panni (9) volt. A legidősebb indulók, ahogy a rendezvény történetében már sokadszor, Németh Károly (85) 
és Szebegyinszki Istvánné (81) voltak. /Töreky L./                                                                                                                  Fotó: tl

Virág István tájékoztatja a sajtót a helyszínen Fotó: mr

Csapókaros sorompó a biztonságért
A Kisapátit Tapolcával 
összekötő út vasúti át-
járójánál az elmúlt év 
végén elkészült új csapó-
karos sorompónál tar-
tott sajtótájékoztatót dr. 
Navracsics Tibor terü-
letfejlesztési miniszter, a 
térség országgyűlési kép-
viselője és Virág István, a 
MÁV pályaműködtetési 
vezérigazgató-helyette-
se, megbízott beruházási 
vezérigazgató. A szóban 
forgó helyen 2022. január 
elsején történt tragikus 

baleset négy fiatal életet 
követelt. 

Tapolca város polgármes-
tere a baleset másnapján 
már szorgalmazta, majd az 
elhunyt fiatalok szülei és a 
térség országgyűlési képvi-
selője is a MÁV illetékesei 
felé fordult, hogy létesít-
senek karos sorompót a 
helyszínre. A 60 millió fo-
rintba kerülő, biztonsági 
szintet emelő vasúti beru-
házás december közepén 
megvalósult. Dr. Navracsics 

Tibor a sajtó képviselőit 
tájékoztatva a helyszínen, 
rámutatott, hogy a 2022. 
január elsejei fiatal életeket 
követelő szörnyű baleset, 
illetve általában országosan 
a vasúti átjárókban történt 
balesetek hívták fel a figyel-
met arra, hogy tenni kell 
valamit. A miniszter úgy fo-
galmazott, megengedhetet-
lenül sok baleset történik a 
vasúti átkelőknél, leginkább 
figyelmetlenségből adódó-
an.  ...Folytatás a 3. oldalon 
Megvalósulása... címmel...
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Tapolca város hagyomá-
nyos újévi fogadása ta-
valy (az energiaválság, 
intézményi fűtéskorláto-
zás okán) elmaradt, idén 
azonban újra alkalmat 
adott arra, hogy a ko-
rábbi évek várospoliti-
kai, városgazdálkodási 
munkája, tervei górcső 
alá kerüljenek. A pezsgős 
koccintást, illetve a svéd-
asztalos ünnepi vacsorát 
megelőzően, Dobó Zol-
tán polgármester foglalta 
össze az elmúlt időszak 
történéseit és az idei év 
prioritásait a Tamási 
Áron Művelődési Köz-
pont színháztermében 
január 5-én.

A polgármester a város 
pénzügyi helyzetéről szá-
molt be elsőként. Elmond-
ta, Tapolca közel 5.4 mil-
liárd forintos bevételből 
gazdálkodott 2023-ban, 
amelynek nagyobb része 
állami normatív támoga-
tás, de a vállalkozások és 
magánszemélyek által be-
fizetett adóbevétel is jelen-
tős volt, összegszerűen 1.3 
milliárd forint. Ez utóbbi 
bevételek között nagy súly-
lyal volt jelen az iparűzési 
adó és a tavaly 137 ezer 
vendégéjszaka után fize-
tett idegenforgalmi adó. 
Továbbra is a Pelion Szál-
loda Tapolca legnagyobb 
adófizetője, de a kisebb 
szállásadók által fizetett 
adó is emelkedést mutat. – 
A következő időszakban is 
nagy hangsúlyt helyezünk 
arra, hogy olyan környe-
zetet teremtsünk, ahova a 
turisták szívesen jönnek, 
ahol szívesen költik a pén-
züket – fogalmazott Dobó 
Zoltán, aki a városi cégek 
teljesítményét is méltatta. 
Elmondta, az önkormány-
zati cégek szakemberei, 
azok jó és eredményes 
munkája jelentősen hoz-
zájárult ahhoz, hogy sta-
bil alapokon működhe-
tett a település. A város 
tavalyi pénzügyi mérlege 
4.2 milliárdos kiadási ol-
dalának elemeit is górcső 
alá vette a polgármester. 
Szólt a 117 millió forint 
nem várt kiadást jelen-
tő badacsonylábdihegyi 
kemping szerződése kö-
rüli peres ügy lezárultáról, 
egy másfél évtizede húzó-
dó orvosi műhibaper 41 
milliós és a TIAC sport-
egyesület megmentésé-
nek 29 milliós pénzügyi 
következményeiről is. 
Ez utóbbiról azt mondta 
Dobó Zoltán, hogy a város 
erkölcsi kötelezettségének 

érezte a több mint száz ta-
polcai család gyermekével 
foglalkozó civil labdarú-
gó egyesület megmenté-
sét. – Mindezek ellenére 
Tapolca önkormányzata 
továbbra is jelentős moz-
gatható tartalékkal tudta 
zárni az évet, amely biz-
tosítéka a város működé-
sének – hangsúlyozta. A 
polgármester a pénzügyi 
értékelést követően a vá-
ros szociális rendszerének 
működéséről, a hajlékta-
lanok ügyében, az idős-
ellátás, a családvédelem 
terén végzett munkáról 
osztotta meg gondolata-
it. Elmondta, mindez 600 
millió forintjába kerül a 
városnak, de rámutatott, 
erre a kiadásra nem sza-
bad kizárólag költségként 
tekinteni, inkább mint 
egyfajta befektetésre az itt 
élő emberek életébe, élet-
minőségébe, a modernko-
ri urbanizációs problémák 
kezelésébe. Elhangzott, a 
város tavaly óvodákat újí-
tott fel, új tetővel, napele-
mes rendszerrel. – A helyi 
óvodai, bölcsődei ellátás 
minősége ma Tapolcán 
országosan is a legjob-
bak között, gyakorlatilag 
nagyvárosi szinten van, 
amelyet köszönök minden 
itt dolgozó dadának, óvó-
nőnek, intézményi dolgo-
zónak – hangsúlyozta. A 
helyi egészségügyet érin-
tően azt emelte ki a pol-
gármester, hogy az ismert 
nehézségek, az országos 
orvos és ellátáshiány el-
lenére, Tapolcán jelenleg 
nincs egyetlen betöltetlen 
háziorvosi-, fogorvosi-, 
gyermekorvosi praxis sem, 
amiért külön köszönetet 
mondott az egészségügyi 
dolgozóknak, orvosoknak. 
Dobó Zoltán évértékelő-
jében szót ejtett azokról a 
2023-ban történt nagy ér-
tékű fejlesztésekről, beru-
házásokról is amelyek az 
itt élők életminőségét, ta-
nulmányait, közösségi je-
lenlétét, illetve a közleke-
dők biztonságát pozitívan 
érintették. Elmondta, ta-
valy számos közösségi tér 
létesült, vagy újult meg a 
városban, többek között a 
Fenyves utcában, a Kazin-
czy-téren, a Dobó lakóte-
lepen és a Véndek-hegyen, 
de városi büdzséből finan-
szírozva okos zebrák, fix 
traffipaxok, parkolóhelyek 
is létesültek a város több 
pontján az autósokért, a 
gyalogosok védelmében, a 
gyorshajtások megfékezé-
se érdekében. Dobó Zoltán 
az elnyert pályázatok, fej-

lesztések kapcsán megem-
lítette dr. Navracsics Tibor 
miniszter, országgyűlési 
képviselő nevét is. Mint 
fogalmazott, jó és eredmé-
nyes a munkakapcsolat a 
térség országgyűlési kép-
viselőjével, aki a kisapáti 
sorompó ügyének és sok 
pályázati forrás városba 
érkezésének is támogató-
ja, segítője volt. Az Európa 
Kulturális fővárosa tapol-
cai programjainak töme-
geket vonzó, magas szín-
vonalú megrendezését is 
sikerként értékelte Tapolca 
polgármestere, ahogy azt 
is, hogy új múzeumi teret 
épített és adott át a város 
2023-ban, amelyben még 
az idén megvalósulhat a 
Tapolca Géniuszai állandó 
kiállítás. A helyi sportélet 
kapcsán a polgármester 
arról beszélt, hogy a vá-
ros első számú célkitűzése, 
hogy a gyerekek, a fiatalok 
gazdag sportágkínálatból 
választhassanak (22 sport-
ág várja őket Tapolcán), 
kipróbálhassák magukat, 
megtehessék a kezdő lé-
péseket a későbbi, akár 
nemzetközi sikerek útján. 
Összefoglalásként Dobó 
Zoltán a 2023-as év leg-
fontosabb fejlesztéseiről 
és az idei tervekről beszélt. 
– Nagyon sok belterületi 
utat aszfaltoztunk, ha nem 
is eleget, de igyekeztünk 
a legkritikusabb részeket 
előnyben részesíteni, mi-
közben fejlesztettük sok 
helyen a közvilágítást. 
Idén a régi szülészet épü-
letében megkezdjük az 
átalakítási munkálatokat, 
ahol gyermekgyógyászati 
centrumot alakítunk ki. 
Felújítjuk a temető ravata-
lozóját, a tervek elkészül-
tek, már csak a képviselő-
testület döntésén múlik, 
hogy mikor indulhatnak 
meg a munkálatok. Hama-
rosan egyházi beruházás-
ként indul az új katolikus 
óvoda építése is a Dobó 
lakótelepen. Megtervez-

tettük a termálstrandunk 
nagymedencéjét, amely 
600 millió forintba kerül-
ne. Bízunk országgyűlési 
képviselőnk közbenjárásá-
ban, segítségében a forrás 
megszerzése érdekében. 
Folytatjuk idén a belvá-
rosi homlokzat felújítá-
sokat is. Sok mindenben 
tudtunk előrelépni annak 
ellenére, hogy a covid, a 
háború okozta energia-
válság sok szempontból 
szűkítette a lehetőségeket. 
A jövőre nézve fontosnak 
tartom, hogy a bérlakás 
állományunkat erősítsük, 
illetve megépüljön a Mc 
Donald’s, amelyre mint 
leendő adófizetőre tekint 
elsősorban önkormányza-
tunk. Szeretnénk egy sep-
rőgépet üzembe állítani 
a szálló por mennyiségé-
nek csökkentése és más-
hol hasznosítható fizikai 
munkaerő felszabadítása 
érdekében. Tárgyalásban 
vagyunk a város keleti ré-
szében egy bevásárló köz-
pont létesítése ügyében. A 
beruházás – amennyiben 
megvalósul – egy olyan 
hellyel gazdagítja Tapol-
cát, amelynek hiányában 
távolabbi helyekre, Keszt-
helyre, Veszprémbe kellett 
utazniuk a tapolcaiaknak. 
Dobó Zoltán polgármester 
azzal zárta évértékelőjét, 
hogy kérte a tapolcaiakat, 
bátran jelezzék a városve-
zetés irányába, hogy mi 
az ami tetszett, illetve mi 
az ami nem tetszett az ön-
kormányzat munkájában. 
– Akkor tudunk előrelép-
ni, ha a jobbítás szándé-
kával fordulunk egymás 
irányába. Szeretném meg-
köszönni mindenkinek az 
együttműködését, kollé-
gáimnak, külső segítőink-
nek a munkáját – mondta, 
majd bejelentette, hogy a 
közelgő önkormányzati 
választásokon csapatával 
együtt ismét öt évre kérni 
fogja a tapolcai választók 
bizalmát. /Töreky L./

Polgármesteri évértékelő és újévi fogadás

Pezsgős koccintás az új év alkalmából a TÁMK-ban Fotó: tl



Czibere Tibor 1930. október 16-án született Tapol-
cán. Édesapja MÁV segédtiszt volt, édesanyja ház-
tartásbeli. Az elemi iskola négy osztályát szülőváros-
ában végezte, majd 1941-től a Keszthelyi Premontrei 
Gimnáziumban folytatta tanulmányait, ahol 1949-
ben kitüntetéses érettségi bizonyítványt szerzett. 
Felsőfokú tanulmányait a Miskolci Nehézipari Mű-
szaki Egyetemen (ma Miskolci Egyetem) kezdte meg 
a frissen alapított Gépészmérnöki Kar egyik első 
gépészmérnök hallgatójaként. Itt 1953-ban kitün-
tetéses oklevéllel végzett. 1956-tól a Ganz-MÁVAG 
Mozdony- Vagon- és Gépgyárban kutatómérnök-
ként tevékenykedett, 1968-ban vehette át egyete-
mi tanári kinevezését. Tudományos eredményeit a 
külföldi szakmai körök is elismerték, itthon, 1962-
ben, 32 évesen Kossuth-díjat kapott. Később ismét a 
Miskolci Nehézipari Műszaki Egyetemen dolgozott, 
1978-tól rektorként. Egészen kivételes munkabírása 
lehetővé tette számára a rektori megbízás mellett foly-
tatott további tudományos munkát. A hazai felsőok-
tatásban kifejtett tevékenysége elismeréseként 1985-
től a Magyar Tudományos Akadémia rendes tagjává 
választották, székfoglaló előadását “Lökéshullámok a 
hangsebesség feletti gázinjektorban”- címen tartotta. 
1988-ban a Németh kormány művelődési miniszte-
révé választották, ám egy év múlva, saját elhatáro-
zásából visszatért a Miskolci Egyetem Áramlás- és 
Hőtechnikai Gépek Tanszékére, ahol újult erővel 
vetette bele magát a kutatómunkába. “Tudományos 
iskolateremtő tevékenységéért” 1996-ban Szent-
Györgyi Albert-díjjal tüntették ki. 2000-től viselhette 
a Miskolci Egyetem tiszteletbeli doktora (Doctor Ho-
noris Causa) címet, 2006-ban pedig Széchenyi-díjat 
kapott. Fő kutatási területe a hidromechanika és a 
termodinamika egyes elméleti kérdései voltak. E té-
maköröket oktatta a Miskolci Egyetemen. Több pub-
likációjában foglalkozott a vezetéses hőátviteli folya-
matok számításával szilárd testekben fázisátalakulás 
során és mellett, valamint a háttérrétegekben három-
dimenziósan áramló súrlódásos folyadékokkal. Új el-
járásokat dolgozott ki a hidrodinamikai szárnyrács-
elmélet fejlesztése során, amelyeket több évtizeden át 
hasznosítottak a gyakorlatban. Egyetemi vezetőként 
igyekezett megerősíteni az egyetem helyét a magyar 
mérnökoktatásban. Több mint ötven tudományos 
publikáció szerzője vagy társszerzője, ebből öt könyv 
szerzője, szerkesztője volt. Munkáit magyar, angol és 
német nyelven adta közre. Tevékenységéhez mindvé-
gig nyugodt, szerető családi hátteret biztosított szá-
mára felesége, Nagy Gabriella, és leánygyermekeik, 
Gabriella és Beáta, akik 5 unokával ajándékozták 
meg a tapolcai születésű tudóst. A Kossuth-, Széche-
nyi-, Szent-Györgyi Albert, Bánki Donát-díjas Dr. 
Czibere Tibort 2018 novemberében számos ismert 
tapolcai vállalkozó, cégvezető, köztük egyik egyete-
mi tanítványa terjesztette fel példaértékű életműve, 
életvitele alapján, a város tisztelete és megbecsülése 
jeléül a Tapolca Város Díszpolgára címre. A tudóst 
2023. december 24-én, életének 93. évében érte a ha-
lál. Nyugodjék békében! /tl/
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Elhunyt dr. Czibere Tibor, 
városunk tudós díszpolgára...Folytatás a címoldalról...

-Megkerestük az ügyben 
a MÁV-ot, a vasút rögtön 
partner volt. Ezúton is 
köszönöm vezérigazgató 
úrnak és munkatársainak 
a segítséget, hogy az első 
pillanattól kezdve megér-
tették a probléma jelen-
tőségét és soron kívül le-
hetővé tették, hogy itt egy 
sorompó létesülhessen. A 
négy életet már nem tud-
juk visszahozni, de abban 
bízom, hogy más életeket 
meg tudunk menteni – fo-
galmazott a térség ország-
gyűlési képviselője. Virág 
István helyettes vezér-
igazgató arra mutatott rá, 
hogy a tavalyi év tragikus 

mélypont volt a vasúti át-
járóknál történt tragédiák 
tekintetében, “borzasztó 
esetszámok keletkeztek”. 
– A MÁV-VOLÁN cso-
port számára kiemelt cél, 
hogy a biztonságnak ne 
legyen alternatívája. A 
vasút ma a legbiztonsá-
gosabb tömegközlekedési 
eszköz, amit az is igazol, 
hogy a MÁV-nak felróha-
tóan 15 éve nem követke-
zett be baleset. Útátjáró-
ink biztonsága megfelel 
a hatósági előírásoknak, 
a balesetek minden eset-
ben a KRESZ szabálya-
inak be nem tartásából, 
vagy figyelmetlenségből 
adódtak – hangsúlyozta. 

Elhangzott, 2022-ben 90 
baleset történt a hálóza-
ton, ebből 16 volt halálos 
kimenetelű, összesen 34 
ember, köztük gyerekek 
veszítették életüket. – A 
Kisapáti – Tapolca között 
történt baleset az egész 
országot megrázta. Fon-
tos azonban elmondani, 
a fénysorompó szabály-
szerűen üzemelt. Gondos 
mérlegelés után, a MÁV 
soron kívül intézkedett 
és forrást különített el, 
hogy ennek az átjárónak a 
biztonsági szintje tovább 
emelkedjen csapókarok-
kal és ledes optikákkal 
– hangsúlyozta Virág Ist-
ván. /Töreky L./

Megvalósulása életeket menthet a jövőben

Oláh Gergővel ünnepelhettek a széchenyisek

A Széchenyi István Bap-
tista Középiskola ka-
rácsonyi ünnepségén 
adták át a tanulmányi 
versenyek díjazottjai-
nak járó jutalmakat, a 
diákok meghallgatták 
Révész Lajosnak, a Bap-
tista Szeretetszolgálat 
lelkészének hitet erősítő 
gondolatait, majd egy 
sztárvendég táncoltatta 
meg őket.

Az idegennyelvi fordító 
versenyben a szép ma-
gyaros nyelvhasználatért 
különdíjat kapott Németh 
Emese Csenge, Süketes 
Miklós. A német nyelvi 
verseny első helyezett-
je Mocsán Petra, ebből a 
kategóriából több díjat 
nem osztott ki a zsűri. Az 
angol nyelvi versenyben 
kezdő szinten harmadik 
helyezett Süketes Miklós, 
második Fülöp Bendegúz, 
első Nagy Dávid. Angol 

nyelvből harmadik he-
lyezett lett Németh Erika, 
második Vajda Kinga, az 
első helyet Nagy Laura 
érdemelte ki. A társada-
lomtudományi munkakö-
zösség díjazottjai között 
az Implom József közép-
iskolai helyesírási verse-
nyen harmadik helyezést 
Nyári Annabella, második 
Balta Gergő, első Nagy 
Lázár lett. Történetíró és 
rajz pályázaton rajz kate-
góriában harmadik Cseh 
Blanka, második Mocsán 
Petra, első Ferenczi Szofia. 
Történetíró pályázaton 
különdíjas lett Horváth 
Alexa. Iván Barnabás is-
kolalelkész bemutatta a 
diákoknak Révész Lajost, a 
Baptista Szeretetszolgálat 
lelkészét, aki arról beszélt, 
hogy az élet egy folyama-
tos várakozás. – Mindig 
várunk valamire. Legtöbb 
várakozásunk teljesül, de 
van olyan, amely csak egy 

módon teljesedhet be. Két 
szinten éljük az életünket, 
az egyik látható, a másik-
ba nem látunk bele. Isten 
úgy teremtette a világot, 
hogy állandó kapcsola-
tunk legyen vele. Sokan 
úgy vannak, hogy di-
lemmáznak, van-e Isten. 
Várunk a bizonyosságra, 
de a sok várakozástól el-
fáradunk és azt mondjuk, 
hogy majd mi megtaláljuk 
a saját utunkat. Tehát ér-
demes várnotok az Istent 
és kérni őt, hogy meglát-
hassátok. Ha nekem meg-
jelent, elhihetitek, hogy 
veletek szintén ez történik, 
hiszen nagyon kell Isten-
nek is, hogy egymásra ta-
láljunk – mondta a lelkész. 
A diákok számára nagy 
meglepetés volt Oláh Ger-
gő, az X-Faktor televíziós 
tehetségkutató 11 évvel ez-
előtti fordulójának győztes 
énekese fellépése, aki még 
meg is táncoltatta őket./tl/

Oláh Gergő táncba vitte az iskola tanulóit, tanárait a karácsonyi ünnepségen Fotó: isk.
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Három kimaradt év után, 
immár kilencedik alka-
lommal rendezte meg a 
szervező Tamási Áron 
Művelődési Központ és a 
Pelion szálloda, mint ren-
dezvényhelyszín a népsze-
rű mézeskalács-sütő ver-
senyt és kiállítást.

A művészi szintre emelt ka-
rácsonyi finomságokat az 
elmúlt napokban három-
tagú szakmai zsűri bírálta: 
Gyevnár Kálmán fazekas-
keramikus, Töreky Pálné, 
a Borostyán cukrászda ve-
zetője és Boronyákné Papp 
Margit bioméhész, az Amb-
rózia mézlovagrend lovag-
ja. A remekműveket később 
a TÁMK-ból átszállították 
a hotelbe, ahol kiállítást 
állítottak össze belőlük. A 
szálloda halljában adták át 
nagy érdeklődés mellett az 
elismeréseket, díjakat, aján-

dékokat december 13-án. A 
szervező Tamási Áron Mű-
velődési Központ nevében 
Barczáné Tóth Boglárka kö-
szöntötte a szép számú je-
lenlévőt, köztük a kiállított 
mézeskalács munkák alko-
tóit. Az intézményvezető 
köszönetet mondott a ver-
seny indulóinak, a gyere-
keknek, szülőknek, óvodai 
és iskolai pedagógusoknak. 
Emlékeztetett, a mézeska-
lács kiállítás és -verseny 
2012-ben indult el, akkor 
még a TÁMK aulájában, 
de már 2014-től a Pelion 
szálloda lett a rendezvény 
helyszíne. – Bátran kijelent-
hető, évről évre egyre szín-
vonalasabb, szemet gyö-
nyörködtetőbb alkotások 
érkeztek, rendezvényünk 
pedig sikeres volt minden 
alkalommal – hangsúlyoz-
ta. A kiállítást Dobó Zol-
tán tapolcai polgármester 
a város önkormányzatának 
nevében nyitotta meg, mél-
tatta a kiállítás jelentőségét, 
alkotásait és gratulált az 
indulóknak, akik “vették a 
bátorságot és a fáradságot, 
hogy megmutassák mit 
tudnak, miközben átélték 

az alkotás semmihez sem 
fogható örömét”. A beszé-
deket díjkiosztó követte, 
ahol a szervezők és a zsűri 
jóvoltából, nem ment haza 
senki üres kézzel. Egyéb 
díjak, ajándékok mellett, 
az alkotók mindegyike 
megkapta azt a kis köny-
vecskét is, amely a kiállítás 

anyagából készült. A felnőtt 
kategória első helyezettje 
László Csilla lett. Kiemelt 
munkájáért ajándékban ré-
szesült Némethné Jobbágy 
Anna, Szűcs Boglárka, Sza-
bó Lászlóné és Major Tün-
de. Különdíjat kapott Ko-
vács Pálné és Illés Jánosné 
Csom Veronika. A Gyermek 
egyéni kategória győztese 
Rágyánszki Attila lett, má-
sodik helyezett Török Vivi-
en, a harmadik helyet Dénes 
Máté szerezte meg. Az óvo-
dák, ovisok versenyében a 
Szivárvány Római Katoli-
kus Óvoda Süni csoportja 

vitte el a pálmát. Második 
helyezett lett a Tapolcai 
Kertvárosi Óvoda Süni cso-
portja, a harmadik helyet a 
Tapolcai Kertvárosi Óvoda 
Hársfa Tagintézmény Nap-
sugár csoportja érdemelte 
ki. Az általános iskolások 
kategóriájában a Tapolcai 
Bárdos Lajos Általános Is-
kola 4.a, 4.z és 3.z osztálya, 
a Kazinczy Ferenc Általá-
nos Iskola 1.b és 6.a osz-
tálya és képviselői, a Szász 
Márton Általános Iskola és 
Fejlesztő Nevelés-Oktatást 
Végző Iskola Foglalkoztató 
és Autista csoport és ve-
zetőik vehettek át füzetet, 
pezsgőt, csokit, mozijegyet. 
A középiskolai csoportban 
a Batsányi János Gimnázi-
um 10. a, a Széchenyi Ist-
ván Baptista Technikum 
10. c és a Széchenyi István 
Baptista Technikum 11. c 
indult. Az osztályok képvi-
selői pezsgőt, mozibelépőt 
és a Borostyán cukrászda 
süteményutalványát vehet-
ték át. Hasonló díjakban 
részesült a Török család, 
Czinege Nelli, Töreky Gréta, 
Kátai Kata, Léber Veroni-
ka, Némethné Kekk Fanni, 
Németh Viktor, Németh-
Zámbó Lola, Németh Emi-
li, Labovszky Szonja Zita, 
Laboszky Baján Imre és 
Labovszky Erdéyi Zsanett is 
a zsűritől. A kiállítás dec-
ember 27-ig látogatható, 
utána bontják a kiállítást, a 
mézeskalácsok visszakerül-
nek alkotóikhoz. /tl/

Mézes-mázos remekművek a Pelionban

Töreky Pálné zsűritagként gratulál a díjazottaknak

A győztes mű a Szivárvány ovi Süni csoportjától  

A kiállítás és látogatói a Pelion szállodában      Fotók: tl

Érkezik Kokó, Halász Re-
beka és a ForYou együttes 
A jegyek már megváltha-
tók a városi moziban. 

Tapolca város sportéleté-
nek legnagyobb ünnepe, 
kiemelt, exkluzív esemé-
nye az évről évre meg-
rendezett Sportgála- díj-
átadó ünnepség és városi 
sportbál a Csermák József 
Rendezvénycsarnokban.  
Megtudtuk, az idei sport-
gála fényét Kovács „Kokó” 
István olimpiai-, világ- és 
Európa-bajnok ökölvívó, 
sportriporter jelenléte és 
Show-vivő szerepe eme-
li majd 2024. február 2-a 

estéjén, de többek között 
színpadra lép Halász Re-
beka is, aki az egyik legis-
mertebb televíziós énekes 
előadói tehetségkutató 
műsor nagy tapolcai felfe-
dezettje. 
Rédli Károly, a szervező 

Tapolca Kft. ügyvezető 
igazgatója elmondta, hogy 
a városi moziban már el-
kezdődött a jegyértékesítés 
az eseményre, amelyet a 
korábbi évekhez hasonló 
színvonalon rendeznek 
meg, hagyományosan báli 
helyszínné alakítva a csar-
nok küzdőterét. A prog-
ram szerint a sportgála 
este háromnegyed hétkor 
a díjátadóval kezdődik, 
ahol Tapolca tavalyi évben 
legjobban teljesítő sporto-
lóit, edzőit hívják majd a 
színpadra. Miután ünne-
pélyes körülmények között 
kihirdetik, hogy kik voltak 
a legjobbak, illetve ki lett a 

2023-as év legjobb tapolcai 
sportolója és a Hoppá-díjat 
kiérdemlő helyi felfedezett, 
svédasztalos vacsorával, 
majd a ForYou együttes 
közreműködésével hajna-
lig tartó bállal folytatód-
nak az események. /tl/ 

Hamarosan Sportgála 2024

Kovács „Kokó” István lesz Tapolcán a „Showvivő”
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Kolbászok sültek a Malom-tó partján
Idén is népszerű volt a 
hagyományos „Év végi 
malackodás” elnevezésű 
kolbásztöltő verseny a 
Malom-tónál, december 
utolsó napjaiban.

A húsz induló csapat 
közül a legjobb kolbászt 
idén a Kolb-ászok csa-
pata töltötte, a második 
helyet a Sakkos Malac-
kák szerezték meg, a do-
bogó harmadik fokára a 
monostorapáti tűzoltók 
léphettek a Róth László 
elnökletével működő há-
romtagú zsűri döntését 
követően.  
A MÁV Zrt. a tavalyi kol-
básztöltő verseny győz-
tese és az azt megelőző 
években is remek telje-
sítményt nyújtó csapata 
idén vándordíjat alapí-

tott, amelyet mostantól 
a mindenkori első helye-
zett vihet haza- tudhatták 
meg a jelenlévők a MÁV 
csapat vezetőjétől, Kocsor 
Szabolcstól. A fa dísz-
dobozos kolbásztöltőt 
Gelencsér László tapolcai 

állomásfőnök adta át az 
idei első helyezett Kolb-
ászok csapatának. Az ala-
pító okiratot Dobó Zoltán 
polgármester és Rédli Ká-
roly, a rendezvényt szer-
vező Tapolca Kft. ügyve-
zetője írta alá. /tl/

A Zenekar kolbásztöltő csapat Szánti Imre vezetésével

A nőklub ahogy a korábbi 
években, idén is megtar-
totta hagyományos dec-
emberi évzáró ünnepsé-
gét. 

A Bárdos iskola másodiko-
sai a szép számmal jelen-
lévő tagságot szép adventi 
műsorral ajándékozták 
meg. A nőklub tagjai pe-
dig egy (védőnők által ja-
vasolt) háromgyermekes, 
negyedik gyermekét váró 
fiatal családot halmoztak el 

- elsősorban tartós élelmi-
szereket tartalmazó- kará-
csonyi ajándékaikkal. Var-
ga Károlynétól, a Tapolcai 
Nőklub Egyesület vezető-
jétől megtudtuk, jótékony-
sági gyűjtésük kifejezetten 
eredményes volt, az aján-
dékok mellé több tízezer 
forint is összegyűlt a klub-
tagoktól, amit célirányosan 
költhettek el élelmiszerek-
re, a szorgalmas, dolgozó, 
de nehéz körülmények kö-
zött élő család javára. /tl/

Rászoruló családon segítettek

A Bárdos diákjai a nőklub évzáró rendezvényén Fotó: tl

Angyalbatyukat küldtek
Az idei karácsony sem 
múlhatott el „angyalba-
tyuk” gyűjtése nélkül a 
Tapolcai Nagyboldogasz-
szony Római Katolikus 
Iskolában és a Szivárvány 
Katolikus Óvodában. 

Az angyalbatyu már több 
éves hagyomány a kato-
likus iskolában, de a két 
egyházi intézmény fiataljai 
együttműködésben má-
sodik éve állítanak össze 
ajándékcsomagokat, hogy 
örömet okozzanak velük 
saját korosztályuk rászo-
rultjainak. Ott voltunk az 
ajándékcsomagok berako-
dásánál, ahol Patonai Szil-
via igazgató tájékoztatta a 
Tapolcai Médiát.
- Tavaly 89 darabot, idén 
174 angyalbatyut sikerült 
küldenünk, ami azért is 
különösen szép szám, mert 
pont 174 tanulója van is-
kolánknak. Jótékonysági 
programunkat Hegyi Ke-
vin tanár úr, hittanárunk 

koordinálta. A csomagok 
rászoruló gyerekekhez, 
szegényebb, nehéz sorsú 
családokhoz kerültek a 
karácsonyfa alá. Az an-
gyalbatyukba zömében 
édességeket, illetve olyan 
játékszereket csomagoltak 
tanulóink, amelyeket ko-
rábban ők maguk is nagy 
örömmel használtak. Az 
ajándékcsomagokat jelen-
tős részben a karitász mun-
katársai osztották szét, de a 
helyi plébánia is eljuttatott 
belőlük néhányat tapolcai 
családokhoz - tájékoztatott 
a tanintézmény igazgatója. 
Az iskolában egyébként 
az adventi időszak dec-
ember 21-n, csütörtökön 
zárult meghívott egyházi 
előadókkal, (ők külföldi 
egyházi találkozók tapasz-
talatairól meséltek a felsős 
osztályoknak), illetve dél-
után egy betlehemes já-
tékkal, amelyet Kormányos 
Ildikó tanított be a negye-
dikeseknek. /Töreky L./

Bepakolás után útrakeltek az ajándékok             Fotó: tl

Szerteágazó érdeklő-
dése, tudása, tehetsége, 
szorgalma, intelligenci-
ája és kommunikációs 
készsége fizika tantárgy-
ból is korosztálya leg-
jobbjai közé emelte Sü-
ketes Miklós Csabát, aki 
a Széchenyi István Bap-
tista Technikum épület-
gépész tanulója.

 Miklós a közelmúltban 
az Ifjú Fizikusok Nemzet-
közi Versenyének (HYPT 
– Hungarian Young 
Physicists’ Tournament) 
döntőjében, az ország 24 
legjobb diákjával egye-
temben mérhette össze 
tudását, angolul előadva, 
magyarul pedig megvéd-
ve tudományos prezen-
tációját. Igaz, végül nem 
került be az öt diák közé, 
akik az országos döntő 
győztesei voltak, de sze-
mélyére, teljesítményére 
méltán büszke lehet is-
kolája és mindenki más 
is, aki közelről ismeri 
őt. A kiegyensúlyozott, 
szimpatikus raposkai fiú 
a sportban, konkrétan 
párbajtőrözőként is ki-
emelkedő eredményeket 
mutatott fel az elmúlt idő-
szakban, ezért egyéni tan-
rend szerint végzi az isko-
lát. Szakmai órákra bejár, 
időközönként vizsgázik, 
a tantárgyak anyagait pe-
dagógusaival konzultál-
va, autodidakta módon 
sajátítja el- tudtuk meg. 
Elmondta, kicsit sajnálja, 
hogy nem sikerült a szó-
beli döntőn továbbjutnia, 

de mivel ez az első komoly 
nemzetközi tanulmányi 
verseny, amelyen részt 
vett, tapasztalatszerzés-
ként fogja fel, ami majd 
a jövőben kamatozhat. 
Az Ifjú Fizikusok Nem-
zetközi Versenyén való 
elinduláshoz egyébként 
16 fizikai jelenséget ad-
tak meg a versenygazdák, 
amiből egyet választhat-
tak ki a diákok. Ennek az 
egy jelenségnek az alap-
ján kellett a diákoknak 
otthon fizikai kísérleteket 
végrehajtani, egyeztetni a 
kapott eredményeket az 
ismert szakirodalommal, 
következtetéseket levon-
ni, majd szakdolgozatot 
készíteni. Az így elkészült 
tudományos anyagot 10 
perc leforgása alatt an-
golul adták elő, újabb tíz 
percben pedig magyarul 
védték meg a hét zsűritag 

előtt. (Később még kérdé-
sekre is válaszolniuk kel-
lett egy újabb zsűri előtt.) 
Süketes Miklós Csaba ér-
deklődésünkre elmondta, 
minden természettudo-
mányos tantárgy iránt 
érdeklődést mutat, szereti 
megismerni a körülötte 
lévő világot, a jelensé-
geket. Az ifjú fizikusok 
nemzetközi versenyén 
való elindulása önálló 
döntés volt, az motiválta, 
hogy össze tudja mérni 
tudását, előadókészségét 
az ország más részein élő 
diáktársakkal. Elárulta, 
a versennyel összefüggő 
munka elsősorban rá há-
rult, de volt segítsége is,  
Nagy Balázs Lajos tanár 
és Schmidt Sára tanárnő, 
az előbbi fizika, az utóbbi, 
Miklós angol nyelvi felké-
szülését segítette.
                          /Töreky L./

Tehetsége, szorgalma az országos döntőbe 
juttatta a széchenyis Süketes Miklós Csabát

Balról Nagy Balázs Lajos, Süketes Miklós és Schmidt 
Sára                                                                               Fotó: mr



A tapolcai Család- és 
Gyermekjóléti Központ a 
2023-as évet is rendkívül 
sok munkával és élmé-
nyekkel zárta- tájékoz-
tatta lapunkat Bögös Rita 
Zsuzsanna a központ ve-
zetője.

-A nyári szünetben az Ér-
tékőrzők tábor három hé-
ten keresztül adott progra-
mot a gyermekek számára, 
segítve a szülőket a gyer-
mekeik felügyeltének meg-
szervezésében. A központ 
iskolai szociális segítői 
szervezésében, összefogva 
a családsegítőkkel és az EFI 
munkatársaival, szünidei 
kirándulásokba vonták be 
az arra jelentkező gyerme-
keket. Kollégáink a másod-
lagos szocializációs színtér-
hez kapcsolódóan mindig 
nagy hangsúlyt fektetnek 
az érzelmi intelligencia 
fejlesztésére, az alapvető 
társadalmi normák közve-
títésére, melyeket mindig 
játékos foglalkozásokba 
ötvöznek „Szünidöngölő” 
néven lebonyolított nyári 
programsorozatunk, dél-
utáni elfoglaltságot bizto-
sított az érdeklődő gyer-
mekek számára. Kedden 
délutánonként kézműves 
és mozgásos foglalkozá-
sokat tartottunk az Idősek 
Nappali Ellátása udvarán, 
melybe bekapcsolódhat-
tak „kicsik és nagyok”. 
Majd szeptemberben meg-
kezdődött a tanév. A Hit 

Gyülekezete tapolcai szer-
vezte által felajánlott tan-
szercsomagok segítségével 
30 gyermeknek könnyítet-
tük meg az iskolakezdését. 
A családsegítők és esetme-
nedzserek számára az őszi 
időszak idén is sok felada-
tot adott az iskolarendszer-
be beilleszkedni nehezen, 
vagy éppenséggel nem 
tudó gyermekek és család-
jaikkal való szociális segítő 
munka, mely a tanév folya-
mán folyamatos együttmű-
ködést igényel. Az adventi 
időszak a központ számára 
mindig mozgalmas. Előtér-
be kerül az adományközve-
títő tevékenységünk, mely 
a tavalyi évben már Mi-
kulás előtt elkezdődött. A 
Sport- és Egészségközpont 
október 8-án megrendezett 
Jótékonysági Autókiállítása 
keretében gyűjtést szerve-
zett, melynek köszönhe-
tően intézményünk 500 
ezer forint értékben kapott 
tartós élelmiszereket. A 
Bokréta Nagycsaládosok 
Egyesületével együttműkö-
désben, a Magyar Élelmi-
szerbank program kereté-
ben az egész év során heti 2 
alkalommal osztunk a Lidl 
áruházból hozott pékárut. 
Szintén az egyesület jóvol-
tából a Magyar élelmiszer-
mentő program keretében 
az Aldi áruházláncban 
gyűjtött adományokból is 
részesültünk év végén. A 
december 9-én Tapolcai 
Trappolók által szervezett 

„IX. Jóti-futi” Jótékonysági 
rendezvényen az eddigiek-
hez képest rekord mennyi-
ségű tartós élelmiszert és 
tisztálkodási szereket gyűj-
töttünk a program alkal-
mával. A tapolcai Katolikus 
Karitasz által telefonkészü-
léket, tűzifát, pelenkát és 
tartós élelmiszert tudtunk 
juttatni az év folyamán. 
A badacsonytomaji Tatay 
Sándor Általános Iskola 
egy feldíszített karácsony-
fával kedveskedett egy álta-
lunk ajánlott sokgyermekes 
családnak. A tapolcai Ba-
tsányi János Gimnázium 
11 A. osztályos tanulói és a 

Badacsonytomaji Fiatalok 
Fóruma több éves szoká-
sukhoz híven ismét hoztak 
ajándékcsomagokat, ami-
ket kisgyermekek részére 
állítottak össze. A Mind-
szentkállai Idősek Ottho-
nából pedig ágyneműket 
kaptunk. Az előző évekhez 
képest kimagaslóan sok 
felajánlás érkezett magán-
személyektől is. Többen 
szerettek volna rászoruló 
családot közvetlenül támo-
gatni pénzzel, fenyőfával, 
hasznos ajándékokkal, de 
érkezett horgászfelszerelés 
felajánlás is. Szívet melen-
gető, és örömteli számunk-

ra, mikor megkeresnek 
minket a felajánlásokkal, és 
megtisztelnek bizalmukkal 
abban, hogy az ajándékok 
méltó gazdára találjanak. 
Végül, de nem utolsó sor-
ban a Telekom Veszprém 
Tapolcai Szurkolói Cso-
portjának jótékonysági fő-
zésébe kapcsolódtunk be 
három napon keresztül, 
aminek keretében minden 
nap meleg ételt oszthattunk 
ki rászorulók részére a Fő 
téren. Idén is megtaláltuk 
azt a (betegség okán) nehéz 
helyzetben élő helyi csalá-
dot, akit tudott a közösség 
anyagilag is támogatni.
Összességében azt tapasz-
taltuk, hogy a 2023-as év ki-
magasló volt az előzőekhez 
képest az adakozási kedv, a 
segíteni akarás és adakozás 
terén. Minden adomány 
célba ért karácsonyig, amik 
nagy segítséget jelentettek 
a családoknak az ünnepi 
időszakban. Számunkra si-
ker volt, hálás feladat, hogy 
részesei lehettünk a közös-
ségi kezdeményezéseknek. 
Központunk dolgozói és a 
megajándékozott gyerme-
kek szülei nevében ezúton 
is szeretnék köszönetet 
mondani mindazoknak, 
akik megkeresték intézmé-
nyünket, hogy egymással 
összefogva tegyük szebbé 
és könnyebbé jónéhány csa-
lád karácsonyát. Hálásan 
köszönjük mindenkinek 
az aktivitását, a bizalmát 
és önzetlen felajánlását! 
Örömteli az a tapasztalat, 
hogy az emberek még min-
dig szeretnek adni, segíteni, 
hagyományainkat megélni, 
összefogni egy jó ügyért. 
Kívánunk az új évre ered-
ményes, boldog mindenna-
pokat! /tl/

6    TAP     LCAI ÚJSÁG SZOCIÁLIS SZFÉRA 2024. január 12.

„Kimagasló adakozási kedv jellemezte a tavalyi esztendőt”

Bögös Rita és Fekete Gábor, a Katolikus Karitasz munkatársa       Fotó: helyszíni felv.
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2024. január 1-től a TVSE 
gyógytornász bevonásá-
val segíti a szakosztályok 
munkáját, melynek célja 
a sérülések megelőzése, 
mozgásszervi problémák 
javítása és a sérült játéko-
sok rehabilitációja- tud-
tuk meg Kovács Kristóf 
sportszervezőtől.

- Jellemzően a XXI. szá-
zadi mozgásszegény élet-
mód egyre gyakrabban 
okoz tartás és mozgás-
szervi deformitásokat, pa-
naszokat és ezek az esetek 
száma sajnos évről-év-
re növekednek. Célunk, 
hogy ne csak a választott 
sportág követelményei-
hez fejlesszük a sporto-
lóinkat, hanem általános 
mozgásformák szabályos 

kivitelezését is megtanít-
suk, a rosszul elsajátított 
beidegződéseket pedig 
javítsuk, amitől hosszabb 
távon hatékonyabb lesz a 
sportágspecifikus képzés 
is és sikeresebb a sportág. 
Ennek érdekében egyesü-
leteink (TIAC VSE/TVSE) 
gyógytornászt bíznak meg, 
Vigánti Ágnes személyé-
ben. Ági 3-4 fős csopor-
tokban fogadja majd a 
szervezeteink sportolóit, 
ahol diagnosztizál, tartást 
javít, mozgáskoordinációt 
korrigál, szakszerűen tape 
szalagokat helyez fel és a 
sérülések rehabilitációja is 
része a megbízásnak. Mi-
vel a forrásaink végesek 
ezért egy hosszabb kezelést 
már nem tudunk finanszí-
rozni, viszont ezzel szeret-

nénk elindítani egy folya-
matot, aminek a szülőnek 
is részévé kell válnia. Hi-
szen közös érdekünk hogy 
a gyermekek egészségesen 
és aktívan élhessék később 
a felnőtt életüket. A szülői 
szerepvállalás fontosságát 
is szeretném kihangsúlyoz-
ni, mert a segítségük nélkül 
nem valósulhat meg ez a fo-
lyamat. Gyógytornászunk 
egyszerű, otthon végezhe-
tő feladatokat is fog adni, 
amit egyénileg kell elvé-
gezni, a szülők felügyelete 
mellett vagy velük együtt. 
Ez egy fontos küldetésünk, 
aminek sikeressége a közös 
áldozatvállaláson múlik. A 
jelenben elvégzett munka 
a jövőben többszörösen  
megtérül -hangsúlyozta a 
sportszervező./tl/

Gyógytornásszal dolgoznak a jövőben

Múlt hétvégén rendezték 
meg az idei év utolsó pár-
bajtőr versenyeit Buda-
pesten és a spanyolorszá-
gi Burgosban, melyeken 
komoly létszámmal, 34 
fővel képviseltették ma-
gukat a tapolcai vívók.

Itthon a Budapest Olimpi-
ai Központ (BOK csarnok) 
adott otthont a 2023/2024-
es szezon Diákolimpia 
versenyének. “- A három-
napos megmérettetésen 
12 érmet szereztek párbaj-
tőrözőink. Összehasonlí-
tásképpen a 2021/2022-
es szezonban 3, míg 
2022/2023-ban 9 érmünk 
volt ezen a versenyen. 
Nemcsak az érmek száma 
növekszik, de a színvonal 
is. Okosabban, érettebben 
vívnak fiatal vívóink an-
nak ellenére, hogy nagyon 
fárasztó hónapok vannak a 
hátuk mögött.
Ezzel még nincs is baj, 
mert a vívóévad ugyanúgy 
néz ki minden versenyző 
számára, azonosak a fel-

tételek. Az mondjuk már 
kevésbé igazságos, hogy 
mindhárom nap hajnali 
5-kor kellett indulni, mert 
ekkora létszámot nehéz 
a fővárosban altatni, fel-
ügyelet hiányában és a ma-
gas szállásköltségek miatt 
is. De nem baj, ezzel mi 
csak erősebbek vagyunk, 
és természetesen mi is ké-
nyesen oda fogunk figyel-
ni a kezdési időpontokra, 
mikor országos versenyt 

fogunk rendezni. Míg a 
fiatalok itthon mérték ösz-
sze erejüket, addig Tarsoly 
Borbála Spanyolországban 
lépett pástra junior világ-
kupa versenyen és remek 
vívással bejutott a 64-es 
főtáblára. Ez volt Bori má-
sodik világkupa versenye és 
az újabb főtáblás helyezésé-
vel ismét erősített magyar 
ranglistás pozícióján. – ér-
tékelte a sikeres hétvégét 
Keszler Dávid edző. /hg/

Sikeresek a Vívóklub párbajtőrözői

A Batsányi János Gimnázium aranyérmes párbaj-
tőr csapata balról: Konkoly Evelin, Szalma Sára, 
Konczek Lina                                        Fotó: helyszíni felvétel

Ügyességi feladatok, tele 
mókával és kacagással

Az „Évzáró Sorverseny 
2023”, egy régi, hagyo-
mányos év végi sportese-
ményt próbált meg fel-
eleveníteni, ahol Tapolca 
sportegyesületei, szak-
osztályai versenyezhettek 
egymással, egy játékos 
sorverseny keretein belül.

- Örömmel tapasztaltuk, 
hogy rengetegen látogat-
tak ki a Csermák József 
Rendezvénycsarnokba és 
szurkoltak a csapatoknak. 
Ebben a remek hangulat-
ban 8 csapat, 8 izgalmas 
sorverseny feladatban a 
gyorsaságát mérhette össze 
és egy QUIZ feladatsorral 
pedig sporttörténelmi tu-
dását tesztelhette.
Köszönjük a résztvevő 
csapatok lelkesedését és 
a nézőknek, szurkolók-

nak, hogy egy nagyszerű 
sporteseményt varázsoltak 
rendezvényünkből, jövő-
re folytatjuk!” – összegzett 
Kovács Kristóf, a TVSE 
sportszervezője. A részt-
vevő csapatok a helyezések 
sorrendjében:
1. TVSE Kosárlabda 
szakosztály Fiú csapata
2. TVSE Kézilabda 
szakosztály Női csapata
3. TVSE Kosárlabda 
szakosztály Lány csapata
4. TIAC I.
5. Tapolca Sport 
Akadémia SE Atlétika csa-
pata
6. TIAC II.
7. TVSE Röplabda 
Szakosztály csapata
8. TVSE Röplabda 
Szakosztály és TVSE Sakk 
Szakosztály vegyes csapa-
ta. /hg/

Sportolók és szurkolók egyaránt jól szórakoztak Fotó: hg

Év végi összejövetellel bú-
csúztatták az óévet a ta-
polcai sakkozók. Istvándi 
Lajos, a sakkszakosztály 
vezetője köszöntötte a je-
lenlévőket és számolt be a 
2023-as sikerekről.

Az elnök üdvözlőjét kö-
vetően Navracsics Tibor, 
területfejlesztési miniszter 
méltatta a tapolcai sakk-
életet és az elért eredmé-

nyeket. Dobó Zoltán pol-
gármester virágcsokrokkal 
köszönte meg a város ne-
vének öregbítését Mádl 
Ildikó, kétszeres olimpiai 
bajnoknak, Gaál Zsóka 
világbajnoknak, Juhász 
Juditnak és a sakkszak-
osztály valamennyi spor-
tolójának, majd jó han-
gulatú beszélgetésekkel és 
gálamérkőzéssel zárták az 
évet. /hg/

Óévet búcsúztattak a sakkozók, 
köszönet járt a legjobbaknak

Majdnem kétszázan 
emlékeztek futással a 6 
évvel ezelőtt, tragikus 
hirtelenséggel elhunyt, 
tapolcai olimpikon, 
Szalay Gyöngyi párbaj-
tőrözőre, a Malom-tó 
partján.

Gyermek és felnőtt futa-
mokat is indítottak, egy 
rövid, 1 km-es és egy 
hosszabb, 4 km-es távval. 
Az emlékfutás célja idén 

sem az eredmény volt, 
sokkal inkább a tisztelet 
kifejezése Szalay Gyön-
gyi nagysága előtt.
A közös bemelegítést kö-
vetően magánszemélyek, 
csapatok, baráti társasá-
gok és sportegyesületek 
képviselői iramodtak 
neki a távoknak. A fu-
tás helyes ritmusának 
megtalálását, a Takács 
Percussion ütős formáció 
segítette. /Írás, fotó: hg/

Fotónkon a térség országgyűlési képviselője szeren-
csét próbál Gaál Zsóka világbajnok ellen              Fotó:hg

Szalay Gyöngyire emlékezett a város

Futással emlékeztek az 
egykori olimpikonra
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Az országos Bolyai Anya-
nyelvi Csapatversenyt 
immár 2015 óta rendezik 
meg, idén összesen 30 
ezer tanuló, általános is-
kolás, illetve gimnazista 
indult el a több fordulós 
magyar nyelvi megméret-
tetésen.

A Kazinczy Ferenc Általá-
nos Iskola hat felsős és egy 
alsós csapattal nevezett. 
Reményre adott okot, hogy 
szép eredmények születtek 
már a körzeti, megyei for-
dulókon is. Végül az írás-
beli országos versenyben 
81 csapat között szerzett 
ötödik helyezést egy kazin-
czys csapat, ők bejutottak 
az országos döntőbe, ame-
lyet december 9-én rendez-
tek meg Budapesten. A fia-
talok és felkészítő tanáruk a 
szülők segítségével jutottak 
el abba a fővárosi reformá-
tus tanintézménybe, ahol a 
Bolyai verseny végső meg-
mérettetésére került sor 

hat csapat részvételével. A 
gyerekek rövid felkészü-
lési időt követően, többek 
között elméleti kérdésekre 
feleltek, közmondást értel-
meztek (Sokat akar a szar-
ka, de nem bírja a farka) 
magyaráztak és dramati-
záltak, de bizonyíthattak 
többek között egy magyar 
népdal értelmezéséből is. 

Végül mindössze fél ponttal 
lemaradva a második he-
lyezettől, (holtversenyben a 
harmadik helyezett csapat-
tal) a negyedik helyen vég-
zett az országos döntőben 
a Hanczvikkelné Pete Anita 
tanárnő által felkészített, 
Katona Zsófia, Vizeli Dáni-
el, Sós Ninett alkotta remek 
csapat. Gratulálunk! /tl/

Kazinczys diákok országos sikere

Előkelő helyen végeztek tapolcai fiatalok     Fotó: iskola

2023. 12. 19.
Dobány Diána
Nagy Sándor

2023. 12. 19.
Bogdán Zsanett

Szabó Gábor

2023. 12. 21
Zombor Patrícia

Stark Péter

Házasságkötés Elszállítják a fenyőfákat

Az NHSZ Nonprofit Kft. 
tájékoztatása szerint, Tapol-
cáról január 15-én és január 
22-én szállítják el a lebontott 
és az ingatlan elé kihelyezett 
karácsonyfákat. A szolgáltató 
kérése, hogy a fákat reggel 7 
óráig helyezzék ki az ingatlan 
elé a tulajdonosok. Ameny-
nyiben a fenti időpontok 
nem felelnek meg, úgy a zöld 
hulladék a hulladékudvarba 
szállítva térítésmentesen le-
adható. 




